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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 118 (FLFalm. del) stillet den 27. januar 
2014 efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF)

Spørgsmål nr. 118:

”Hvad er ministerens holdning til, at nyfødte hvalpe af en forbudt race givesmulighed for at blive 
eksporteret til udlandet, så de ikke aflives?”

Svar:

Der findes i lov om hunde en overgangsordning for personer, der har etableret selvstændig 
virksomhed med erhvervsmæssigt opdræt af de forbudte hunderacer. Sådanne opdrættere kan 
fortsat sælge hvalpene til udlandet, men må ikke sælge hvalpene i Danmark. Denne 
overgangsordning blev indført af hensyn til bestemmelsen i grundlovens § 73 om ekspropriation, 
for ikke at ramme allerede etablerede opdrættere økonomisk.

Ved internater, som får indleveret hunde af de forbudte racer, og som ønsker at videresendedisse 
hunde til udlandet, er der imidlertid ikke samme hensyn omkring ekspropriation.

En mulighed for at udføre hunde af forbudte racer fra internater i Danmark til udlandet vil efter min 
opfattelse være i strid med det hensyn, som forbudsordningen varetager.

Jeg mener, at det vil være forkert på den ene side at give udtryk for, at vi ikke ønsker 
forbudshundene i Danmark, for så derefter at indføre en undtagelse for internaterne, så de kan 
sende de uønskede hunde videre til vores naboer - særligt når henses til at flere af vores 
nabolande også har forbud mod forskellige hunderacer. Derudover vil det give udfordringer i 
relation til kontrollen af, om hundene bliver sendt til lande, der også har et forbud eller om 
hundene overhovedet bliver sendt til udlandet. På den baggrund mener jeg ikke, der skal indføres
en undtagelsesbestemmelse for internaterne.

Dan Jørgensen

/ Cecilie Heerdegen Leth
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